
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 20.marca 2024 

 

 

Miesto zasadnutia: Centrum voľného času, Štefánikova trieda 63, Nitra 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 1 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Mgr. Daniela Kozáková 

 

 

Program:  
 

1. Otvorenie 

2. Informatívna správa o stave projektu Planet Youth (predkladá Mgr. Špoták) 

3. Zriadenie materskej školy / základnej v Párovských Hájoch, resp. Kyneku – prerokovanie  

    žiadosti spoločnosti AZET SERVIS, s. r. o. (Mgr. Daniela Kozáková) a poslankyne Ing.  

    Jarmily Královej, PhD. 

4. Návrh na zmenu uznesenia o Centre zdravia v Párovských Hájoch – zaradiť ho ako  

    elokované pracovisko ZŠ s MŠ Na Hôrke 30, Nitra  (predkladá PaedDr. Orságová) 

5. Aktuálne problémy OŠMaŠ, príprava investičných akcií na rok 2024 – požiadavky do  

    záverečného účtu 

6. Rôzne  

7. Diskusia 

8. Záver 

 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

 

  

Priebeh zasadnutia: 
  

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“). Privítala 

prítomných a oboznámila ich s návrhom programu. Keďže zástupkyňa spoločnosti AZET 

Servis, s. r. o. požiadala o vystúpenie na komisii, pani predsedníčka navrhla prerokovať 

najskôr bod č.3, resp. jeho jednu časť a potom prejsť na bod č.2 podľa návrhu programu. 

Členovia komisie jednomyseľne súhlasili a nikto nemal námietky. 

 

 

K bodu 3/ - 1.časť 

Zriadenie materskej školy / základnej školy v Párovských Hájoch, resp. Kyneku – 

prerokovanie žiadosti spoločnosti AZET SERVIS, s. r. o. (Mgr. Daniela Kozáková) 

a poslankyne Ing. Jarmily Královej, PhD. 

 



RNDr. Rácová – informovala členov komisie o žiadosti spoločnosti AZET SERVIS, s. r. o., 

ktorá žiada Mesto Nitra o vydanie súhlasu so zaradením súkromnej základnej školy a jej 

súčastí do Siete škôl a školských zariadení Slovenskej republiky. Žiadosť bola adresovaná 

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre (Príloha č.1). Odbor požiadal 

komisiu o stanovisko k žiadosti. Pani predsedníčka podotkla, že v žiadosti absentuje miesto, 

resp. lokalita, kde má byť škola postavená – uvádzajú sa dve lokality – Párovské Háje 

a Kynek. Požiadala konateľku žiadateľa – Mgr. Danielu Kozákovú o prezentáciu  

PaedDr. Orságová – doplnila, že niekoľkokrát ju navštívil pán Kozák a informoval sa, kde 

mestu absentuje základná škola vzhľadom na zvýšenú bytovú výstavbu – usmernila ho na 

lokalitu Párovské Háje a Kynek. Poradila mu, že po vyjadrení komisie, ktorá by schválila 

zámer, budú musieť poslať žiadosť Mestu s uvedením konkrétneho pozemku (parcely a pod.). 

Tiež by si mali zistiť predbežný záujem o školu v týchto mestských častiach. 

Doc. PhDr. Welnitzová, PhD. – upozornila, že v žiadosti majú uvedený záujem zriadiť 

plnoorganizovanú základnú školu, ale my by sme tam potrebovali materskú školu. 

Mgr. Kozáková – poďakovala sa komisii za možnosť osobne prezentovať ich zámer. 

Predstavila sa – bývala učiteľka 1.stupňa základnej školy. Ako spoločnosť zriadili v lokalite 

Nový Cabaj súkromnú materskú školu. Nie sú žiadne problémy, ale rodičia ich oslovili, či 

neplánujú zriadiť aj základnú školu, v ktorej by tieto deti pokračovali v plnení povinnej 

školskej dochádzky. Chceli teda využiť možnosť financovania výstavby z Plánu obnovy 

a odolnosti. 

RNDr. Rácová – upozornila, že v žiadosti nie je uvedená lokalita, pozemok, kde by mala stáť 

škola a zaujímala sa, či majú zistený predbežný záujem o túto školu. 

Mgr. Kozáková – uviedla, že v lokalite je výstavba, ešte nemajú uzavreté rokovania ohľadom 

kúpy pozemku, preto nechce dopredu uvádzať miesto. 

RNDr. Rácová – podotkla, že podľa zákona táto žiadosť nie je postačujúca, chýbajú tam 

niektoré údaje potrebné k zaradeniu školy. 

PaedDr. Orságová – nadviazala, že k žiadosti budú potrebné vyjadrenia niektorých orgánov 

a preto si treba pozrieť zákon. 

Mgr. Kozáková – upresnila, že má vedomosť o potrebných náležitostiach, ktoré treba 

predložiť k žiadosti o zaradenie školy, lebo už zaraďovali materskú školu. K žiadosti 

o dotáciu z Plánu obnovy a odolnosti je potrebné podľa výzvy vyžiadať súhlas obce už v tejto 

fáze. 

Ing. Hatala – uviedol, že podľa jeho informácií Cabaj im odmietol dať súhlas so zriadením 

základnej školy v ich obci. 

Mgr. Kozáková – vysvetlila, že obecné zastupiteľstvo prijalo uznesenie v tom zmysle, že 

v obci majú dostatočné kapacity pre svojich žiakov, nakoľko majú dve základné školy 

a v prípade potreby si postavia ďalšiu, ale obyvatelia z lokality Nový Cabaj to majú ďaleko do 

obce. 

Mgr. Špoták – zisťoval, či obyvatelia Nového Cabaja by súhlasili voziť deti do Nitry. 

Mgr. Kozáková – uviedla, že aj v súčasnosti vozia deti do Nitry.  

Prof. PhDr. Mojtová, PhD. – informovala sa, prečo žiadatelia poslali žiadosť Mestu Nitra až 

na poslednú chvíľu, keď je dátum ukončenia výzvy marec 2024? 

Mgr. Kozáková – vysvetlila, že zriadenie materskej školy plánovali už v októbri 2020, v apríli 

2021 začali s projektom, postupne sa materská škola zapĺňala, ale bol to náročný proces. 

Napokon predložili žiadosť do Plánu obnovy aj na základnú školu, takto sa snažia posúvať 

ďalej. 

RNDr. Rácová – upozornila, že keď chceme dať súhlas, potrebujeme presne vedieť, kde bude 

škola sídliť. 



Mgr. Kozáková – uviedla, že v Nitre sú pre nich zaujímavé dve lokality s bytovou výstavbou, 

v Novom Cabaji si nekonkurujú, chceli by teraz v Nitre pokračovať – s touto filozofiou išli do 

toho. 

Doc. PhDr. Welnitzová, PhD. – podotkla, že býva v mestskej časti Kynek, kde je veľa nových 

rodinných domov a je tam dopyt po materskej škole, preto má niekoľko otázok – Aké sú 

poplatky v ich materskej škole? Aké by boli poplatky v základnej škole? Ak by bola 

postavená základná škola, či by sa tam dali využiť kapacity aj pre materskú školu? Aký je 

časový horizont celej výstavby? Videli sme plán – aká je to budova? 

Mgr. Kozáková – odpovedala na jednotlivé otázky a predložila časť projektovej 

dokumentácie budovy (Príloha č.2) – v Pláne obnovy je termín začiatku vyučovania 

september 2026. Poplatok v materskej škole majú 200 € + strava, ale z poplatku hradia všetky 

potrebné výdavky okrem plaveckého výcviku, ktorý hradia rodičia v júli vo výške 110 €. 

V základnej škole by bol poplatok 120 – 150 € a jednorazový poplatok pri zápise. Vysvetlila, 

že nezakladali materskú školu pre to, že chcú na tom zarábať. Nebol by problém mať 

priestory v budove základnej školy aj pre materskú školu. Chceli by spolupracovať a mať 

všetko pod jednou strechou – školu, zariadenie školského stravovania, školský klub detí, 

prípadne aj centrum voľného času. 

RNDr. Rácová – poďakovala sa Mgr. Kozákovej za účasť na zasadnutí komisie a prezentáciu 

zámeru.  

Mgr. Špoták – doplnil informácie, že spoločnosť je uvedená v zozname žiadateľov na 

MŠVVaM SR, všetko majú okrem pozemku – jeho stanovisko je podporiť to. 

 

Následne komisia prijala k predloženej žiadosti uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a  žiadosť spoločnosti AZET SERVIS, s. r. o.  o zriadenie základnej školy a jej 

súčastí v Párovských Hájoch, resp. Kyneku, uznesením č. 3/2024 – KMŠaV  o d p o r ú č a   

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre  v y h o v i e ť  žiadosti 

spoločnosti AZET SERVIS, s. r. o.  o zriadenie základnej školy a jej súčastí v Párovských 

Hájoch, resp. Kyneku    a  v y d a ť   súhlasné stanovisko. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 12,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 2/ 

Informatívna správa o stave projektu Planet Youth (predkladá Mgr. Špoták) 

RNDr. Rácová – vyzvala Mgr. Špotáka na prezentovanie informatívnej správy o stave 

programu Planet Youth (Príloha č.3). Uviedla, že predloženie požadovaných údajov je 

potrebné pre získanie komplexného obrazu o programe aj z hľadiska financovania iných 

výdavkov z rozpočtu Mesta. 

Mgr. Špoták – uviedol, že na zasadnutie komisie dňa 7.2.2024 bol členom komisie zaslaný 

dodatok k zmluve o spolupráci medzi Mestom Nitra a islandským partnerom. Pri partnerovi 

dochádza len k zmene názvu - zostávajú tam tí istí ľudia, zostávajú práva a povinnosti a nič sa 

v zmluve nemení. 21.7.2023 dodatok k zmluve podpísalo Mesto Nitra, 10.8.2023, resp. 

1.9.2023 ho podpísal islandský partner, v novembri bol dodatok zverejnený na webovom sídle 

Mesta. Zmluva a ľudia zostali rovnakí, zmenil sa partnerovi len názov. Čo sa týka požiadavky 

na zmenu rodovej otázky v dotazníku – online sme rokovali o tom s partnerom v mesiaci 

november – december 2023 – partner nemal výhrady k zmene v texte otázky na chlapec / 

dievča – nie je problém si to prispôsobiť svojim podmienkam. Čo sa týka rozpočtu a platenia 

poplatku – náš zmluvný vzťah nezanikol, pokračuje, ale informovali sme partnera, že 



poplatok na rok 2024 nemáme v rozpočte Mesta krytý. Čaká sa na jeho vykrytie a potom 

začneme s konzultáciami so školami.  

 

Predložil komisii návrh financovania programu na rok 2024 vo forme tabuľky (Príloha č.4). 

Členovia komisie sa vyjadrovali k jednotlivým položkám a finančným čiastkam, ktoré 

zabezpečujú navrhované opatrenia v súlade s filozofiou programu Planet Youth v šiestich 

prioritných oblastiach – škola, voľnočasové aktivity, komunita, rovesníci, rodina, zdravie.  

 

Mgr. Špoták (prezentoval tabuľku podrobne): 

- vychádza sa z dát z roku 2022 a sledujú sa aj iné oblasti. Partner nám pomáha 

s vyhodnocovaním dotazníka, odporúča spojiť všetky relevantné inštitúcie v meste, ktoré 

pracujú s deťmi. Je vytvorený Mestský akčný tím, ktorý pracuje na niekoľkých témach 

v rámci programu na základe Akčného plánu. Obsahuje výstupy, návrhy opatrení, aktivít a je 

to živý dokument, ktorý možno dopĺňať, aktualizovať. Do programu sme zapojili aj 

ukrajinské deti, ktoré sa stali súčasťou našich škôl, preto budeme robiť spoločné opatrenia 

a aktivity financované aj z projektov UNICEF – je to poprepájané; 

-  v tabuľke sú uvedené školské podporné tímy – na ich financovanie je vyčlenená najväčšia 

položka; 

- v rámci zabezpečenia voľnočasových aktivít a otvorenia školských areálov na zmysluplné 

trávenie voľného času detí a mládeže bude potrebné financovať správcov školských areálov; 

- na vytvorenie bezpečného priestoru pre stretávanie a trávenie voľného času mladých ľudí by 

slúžili novozriadené priestory pre mládež v spolupráci s menežmentom OC Promenáda; 

- na vytvorenie oddychových zón v školách bude potrebné zabezpečiť materiálne vybavenie 

(tulivaky a pod.); 

- podpora budovania komunít poskytovaním príspevkov školám na prácu s rodičmi; 

- scitlivovanie rozmanitosti prostredníctvom školení a rovesníckych aktivít; 

- posilnenie roly rodiny; 

- v oblasti zachovania zdravia a duševného zdravia je potrebné začať aktívnu kampaň; 

- vyčlenenie financií na ďalšie vzdelávanie.  

Celkovo by si tieto opatrenia vyžiadali finančné nároky vo výške 377 tisíc €. 

RNDr. Rácová – ocenila množstvo vynaloženej práce pri príprave tohto materiálu a vidí tiež 

vysokú odbornosť. Negatívom bola predstava, že projekt sa bude riešiť kratšie obdobie, 

nedôvera vznikla v rodovej otázke a tento postoj bol potom vyjadrený aj v prijatom uznesení 

komisie. Negatívum sú aj ďalšie výdavky, ktoré sú potrebné k realizácii programu a má ho 

financovať Mesto. Potrebné je presne vyčísliť, koľko bude treba ešte financií na ďalšie 

výdavky. To sú pre poslancov, ktorí schvaľujú rozpočet, dôležité údaje. Na takéto výstupy 

sme dlho čakali, ale je ešte potrebné opýtať sa základných škôl, či je to aj ich predstava, preto 

by to mala s nimi prekonzultovať vedúca odboru, zamerať sa na praktické naplnenie výstupov 

v základných školách, a teda tie peniaze venovať na voľný čas v škole, nie v Obchodnom 

centre Promenáda.  Nemá význam dať peniaze na aktivity, ktoré sa nebudú dať v základných 

školách realizovať. 

Mgr. Špoták – podotkol, že na niektoré aktivity boli použité aj dotácie z MŠVVaM SR. 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že ak sme rozhodnutí to podporiť, musí  vidieť aj výsledky 

a dopad tých aktivít, nie len organizovanie.  

Mgr. Špoták – doplnil, že všetky osoby podieľajúce sa na tomto programe boli financované 

z prostriedkov UNICEF a jedna osoba z projektu ERASMUS+. Školy sa zúčastňujú stretnutí 

Mestského akčného tímu – včera bolo napríklad 12 zástupcov škôl – chodia podľa svojich 

možností, aj oni dávajú návrhy.  

RNDr. Rácová – zaujímal ju názor škôl na stretávanie v OC Promenáda. 



Mgr. Špoták – uviedol, že školy s tým nemajú problém, nebol to jeho nápad. Mladí ľudia sa 

tam združujú. Aj IPčko je v meste na pešej zóne. Boli rokovania so zástupcami  OC 

Promenáda – vedia upraviť priestory. 

Mgr. Halajová – vyjadrila sa k stretnutiam, ktoré organizuje PhDr. Juliana Hollá z ÚPSVaR 

Nitra zamerané na bezpečnosť. Problémom sú stupňujúce sa útoky rodičov na učiteľov, 

riaditeľov. Vyzdvihla kvalitu predloženého materiálu. Hneď prvý bod je - Podpora školských 

podporných tímov – je to veľmi dobrá vec, lebo každá škola potrebuje ďalšieho člena 

podporného tímu. A je dobre, že to nie je presne určené, ale škola si určí podľa svojej potreby.  

Viacero škôl by potrebovalo koordinátorov prevencie – nemôžu to robiť učitelia – tí majú 

učiť. Má negatívne skúsenosti s otvoreným areálom školy, kde sa následne rozmáhal 

vandalizmus.  Oddychové zóny by do plánu nedávala – tie už má väčšina škôl vybudované. 

Veľmi ťažké by bolo posilnenie úlohy rodiny, ale v prvom rade je potrebné zaistiť bezpečnosť 

v školách. 

PaedDr. Orságová – prezentovala závery stretnutia pracovnej skupiny na MŠVVaM SR – keď 

prestane projekt Pomáhajúce profesie 3, nie sú ďalšie možnosti na zabezpečenie asistentov 

v školách. Niektoré mestá ich dofinancovávajú, patríme k nim aj my. 

Mgr. Podoba – vyjadril svoj názor, že teraz máme uvedenú sumu, koľko musí Mesto ročne 

dať do tohto projektu – je to vyčíslené na tento rok 377 tisíc €. Ak by sme to takto 

vyfinancovali a všetko by sa splnilo, všetky opatrenia, nepovažuje čiastku 20 tisíc € za vysoký 

poplatok islandskému partnerovi  – oplatí sa to potom podporiť a chváli tento výstup. 

RNDr. Rácová – upozornila, že nebude možné presvedčiť poslancov, aby schválili sumu 377 

tisíc € na tento program ešte navyše. 

Mgr. Pauličková – podotkla, že komplexné informácie o projekte mali byť (a predpokladá, že 

aj boli) poslancom poskytnuté a odkomunikované pred prijatím rozhodnutia o jeho realizácii 

v meste Nitra. V súčasnej dobe, keď do projektu boli investované nielen nemalé finančné 

prostriedky, ale najmä odborný potenciál, úsilie a práca odborníkov  – napriek tomu, že sa 

domnieva, že niektoré aktivity  obsiahnuté v  projekte mohli byť  realizované nielen v rámci 

daného projektu (niektoré boli realizované aj pred jeho zahájením ako štandardná súčasť 

preventívnych aktivít) – je vzhľadom k významne stúpajúcemu trendu problémov detí 

a mladých ľudí (bezpečnosť na školách, duševné zdravie, závislosti...) potrebné využiť všetky 

nástroje efektívnej prevencie.  

PaedDr. Orságová – doplnila, že sa stretáva s predstaviteľmi školstva K8, všade majú veľké 

problémy, mestá hľadajú projekty, do ktorých sa zapojiť, aby ich začali riešiť. My máme 

aspoň toto, ale dôležité je vzdelávanie učiteľov, rodičov a venovať sa deťom. 

Mgr. Pauličková – vyjadrila názor, že pokladá za zásadné zmapovať, ako školy (na základe do 

súčasnej doby realizovaných aktivít) vnímajú a hodnotia projekt Planet Youth. Táto 

informácia má podľa jej názoru významnú výpovednú hodnotu a môže byť nápomocná pri 

ďalších úvahách ohľadne projektu. 

Mgr. Halajová – prezentovala svoje skúsenosti z riešenia niektorých problémov v spolupráci 

s políciou a zistila, že si školy musia pomôcť samy. Potrebuje koordinátorov, každý týždeň 

aktivity.  Mali rozbehnuté mnohé procesy, ale pandémia ich zastavila. 

RNDr. Rácová – vyzvala členov na doplnenie materiálu a zapracovanie nových opatrení.  

Mgr. Halajová – zdôraznila potrebu ďalšieho vzdelávania vo všetkých témach a všetkých 

zainteresovaných.  

Prof. PhDr. Mojtová, PhD. – uviedla, že je to veľmi široká téma, všetko je potrebné riešiť od 

vyšších inštitúcií. Stav po pandémii sa zhoršil a preto čokoľvek sa pre deti robí je výborná 

vec. A tak isto je aj toto výborná vec. Ľudia nevedia, aké majú kompetencie, preto je dôležité 

robiť aj pre učiteľov a rodičov, nie len pre žiakov.  

P. Turba – zaujímal sa, prečo sa začínajú riešiť iba problémy detí odídencov, máme tu aj 

rómske deti. Či sa aj týmto skupinám budeme venovať v rámci tohto programu? 



Mgr. Špoták – informoval, že konzultoval túto oblasť s partnerom programu, nakoľko sme 

mali veľký počet detí z Ukrajiny, súhlasili s ich zapojením sa s tým, že nebudeme ich riešiť 

samostatne, ale všetky deti spolu, aj rómske.  

Ing. Hatala – upresnil, že balík peňazí sa používa pre všetky deti.  

RNDr. Rácová – opätovne poďakovala za materiál, ale bude žiadať konkrétne sumy na 

financovanie opatrení. Navrhla prijať uznesenie, ktoré by odporúčalo vedúcej OŠMaŠ 

prediskutovať s riaditeľmi základných škôl navrhnuté opatrenia. 

Mgr. Špoták – požadoval navrhnúť také uznesenie, ktoré by obsahovalo pokračovanie 

programu v spolupráci s týmto islandským partnerom, lebo nemôžu začať konzultácie s ním 

a so školami, pokiaľ nemajú krytý poplatok na tento rok.  

RNDr. Rácová – pripustila, že sme ako komisia prijali uznesenie nepokračovať s týmto 

partnerom, ale môžeme ho zmeniť. V tom období sme nemali potrebné informácie.  

Mgr. Špoták – pripomenul, že potrebujeme prijať takéto uznesenie, aby sme ho predložili na 

aprílové mestské zastupiteľstvo (ďalej len „MsZ“) a mohli vyčleniť na základe toho financie. 

RNDr. Rácová – upozornila, že treba byť reálni a 377 tisíc € nám MsZ v apríli nedá.  

Mgr. Špoták – uviedol, že MsZ môže dať aj inú sumu, len nech môžeme pokračovať. 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že tu nejde len o 20 tisíc € na poplatok, ale aj tie iné peniaze. 

P. Turba – podotkol, že by sa návrh potrebných financií mohol ešte zmeniť, lebo nie všetci sú 

stotožnení so všetkým.  

RNDr. Rácová – navrhla, že 10.4.2024 máme ďalšie zasadnutie komisie, dovtedy budeme 

o tom premýšľať, 18.4.2024 bude MsZ.  

Mgr. Špoták – upozornil, že zmluva je uzatvorená na 5 rokov a je platná. 

Mgr. Podoba – ubezpečil, že to do 18.4. stíhame prerokovať, ale nemáme teraz informácie, 

koľko to reálne stojí, návrhy sú výborné, len potrebujeme vedieť, koľko nás to stálo a koľko 

nás to bude stáť. 

RNDr. Rácová – uviedla, že vlani vo februári sme mali výstup a rok sme čakali na výsledky. 

Je potrebné vedieť, okrem tých 20 tisíc €, koľko nás reálne projekt stál. Zopakovala svoj 

návrh – dopracovať materiál, prerokovať ho s riaditeľmi škôl a doplniť údaje.  

Prof. PhDr. Mojtová, PhD. – podotkla, že jej to pripomína metodiku iného projektu a keď 

z tohto vystúpime, nebude sa to dať porovnávať. 

Ing. Hatala – doplnil, že je tu návrh, ale ide nám o tú filozofiu projektu a keď nebudeme 

pokračovať, pôjde to dostratena, preto potrebujeme k tomu ďalšie údaje.  

 

Komisia prijala nasledovné uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a  Informatívnu správu o stave projektu Planet Youth a uznesením č. 4/2024 – 

KMŠaV  o d p o r ú č a   doplniť  Informatívnu správu o stave projektu Planet Youth 

v zmysle diskusie o ďalšie informácie (Mgr. Špoták) a stanovisko základných škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry (PaedDr. Orságová)  

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 12,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 3/ - 2.časť 

Zriadenie materskej školy / základnej školy v Párovských Hájoch, resp. Kyneku – 

prerokovanie žiadosti spoločnosti AZET SERVIS, s. r. o. (Mgr. Daniela Kozáková) 

a poslankyne Ing. Jarmily Královej, PhD. 

V tomto bode pokračovala komisia v prerokovaní požiadavky poslankyne MsZ Ing. Jarmily 

Královej, PhD.. 



RNDr. Rácová – informovala, že ju oslovila pani poslankyňa Ing. Králová, PhD. a navrhla, že 

bude riešiť zriadenie materskej školy v Párovských Hájoch sama podľa svojej predstavy – 

roznesie oznámenia o zistenie záujmu o materskú školu, urobí neformálne zápisy so 

záujemcami a do 10.4.2024 oznámi komisii výsledok záujmu, resp. počet detí podľa 

prihlášky.  

P. Turba – vysvetlil, že sa toto zisťovanie záujmu rieši v súlade s uznesením mestského 

zastupiteľstva, v ktorom pani poslankyňa žiada o opätovné zistenie záujmu o materskú školu, 

nakoľko nepovažuje prvotné informácie za objektívne. Je k tomu aj uznesenie VMČ č.5, ale 

upozorňuje, že pri tom predbežnom zápise musí byť prítomný niekto z OŠMaŠ a z komisie – 

vyplýva to zo znenia uznesenia VMČ č.5  

Ing. Hatala – súhlasil s návrhom prítomnosti zástupcu OŠMaŠ a komisie aj vzhľadom na 

objektívnosť zistených výsledkov. 

RNDr. Rácová – vyjadrila podporu tejto myšlienke na zachovanie objektívnosti. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že môžeme pripraviť k zápisu informačný leták, aby neboli 

prezentované nereálne možnosti. 

RNDr. Rácová – navrhla v tejto situácii opäť zorganizovať stretnutie s občanmi, kde by sa im 

znovu vysvetlili možnosti zriadenia materskej školy. Stretnutie navrhla na 9.4.2024. 

 

Prof. PhDr. Mojtová, PhD. sa ospravedlnila zo zasadnutia komisie. 

 

Komisia prijala uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a  požiadavku Ing. Jarmily Královej, PhD. zrealizovať opätovný prieskum záujmu 

o zriadenie materskej školy v lokalite Párovské Háje v zmysle uznesenia Mestského 

zastupiteľstva v Nitre a uznesením č. 5/2024 – KMŠaV  o d p o r ú č a   opäť zvolať 

stretnutie s obyvateľmi Párovských Hájov v kultúrnom dome dňa 9.4.2024. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

Na základe prijatého uznesenia sa uskutoční opätovné stretnutie s obyvateľmi mestskej časti 

Párovské Háje dňa 9.4.2024 o 17.00 h v kultúrnom dome. 

 

 

K bodu 4/ 

Návrh na zmenu uznesenia o Centre zdravia v Párovských Hájoch – zaradiť ho ako 

elokované  pracovisko ZŠ s MŠ Na Hôrke 30, Nitra  (predkladá PaedDr. Orságová) 

RNDr. Rácová – informovala, že je potrebné navrhnúť zmenu Uznesenia č.415/2023-MZ zo 

dňa 19.10.2023, v ktorom bolo navrhnuté zaradiť bývalé Centrum zdravia, Hydinárska 37, 

Nitra ako elokované pracovisko Centra voľného času, Štefánikova trieda 63, Nitra. Nakoľko 

centrum voľného času nedisponuje stravovacím zariadením a ďalšími náležitosťami 

potrebnými na zabezpečenie prevádzky Centra zdravia alebo materskej školy (v prípade 

záujmu) a súčasná platná legislatíva to umožňuje, navrhuje zaradiť Centrum zdravia ako 

elokované pracovisko ZŠ s MŠ Na Hôrke 30, Nitra.  

 

Komisia súhlasila s návrhom a prijala k bodu uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a  Návrh na zmenu názvu bývalého Centra zdravia, Hydinárska 37, Nitra na 

Elokované pracovisko, Hydinárska 37, Nitra ako súčasť Základnej školy s materskou školou, 

Na Hôrke 30, Nitra a uznesením č. 6/2024 – KMŠaV  n a v r h u j e  Mestskému 



zastupiteľstvu v Nitre  z m e n i ť  Uznesenie č.415/2023-MZ zo dňa 19.10.2023 v súlade 

s predloženým návrhom – zmeniť názov v uznesení -  Centrum zdravia, Hydinárska 37, Nitra  

na  Elokované pracovisko, Hydinárska 37, Nitra ako súčasť Základnej školy s materskou 

školou, Na Hôrke 30, Nitra. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 5/ 

Aktuálne problémy OŠMaŠ, príprava investičných akcií na rok 2024 – požiadavky do     

záverečného účtu 
PaedDr. Orságová – predložila materiál – Návrh na opravy školských budov v školskom roku 

2023/2024 (Príloha č.5).   

RNDr. Rácová – upozornila, že sa tam nachádzajú kľúčové veci a bude to potrebné presadiť 

v rozpočte na zabezpečenie bezpečnej prevádzky materských a základných škôl. Je to 

konzultované s riaditeľmi škôl, sú tam aj nové veci. Zaradený je aj výťah v ZUŠ, mrzí ju, že 

sa nepokračuje vo výmene vzduchotechniky v materských školách - potrebujeme asi 50 tisíc € 

na to, treba zlepšovať podmienky v školských kuchyniach. Nepokladá však za havarijný stav 

rekonštrukciu oplotenia v ZŠ Cabajská. 

PaedDr. Orságová – požiadala poslancov, ktorí sú zároveň členovia komisie, o schválenie 

navýšenia financií na tieto opravy a pripomenula, že pred dvoma rokmi sme na to mali 

vyčlenených 1 milión 200 tisíc €, minulý rok 800 tisíc €, tento rok len 700 tisíc € a tie 

havarijné situácie aj vzhľadom na stav budov pribúdajú. 

Ing. Hatala – navrhol vyčleniť na túto požiadavku 1 milión €. 

RNDr. Rácová – tiež navrhla navýšiť financie aj pre CVČ – súhlasila so sumou 1 milión €. 

 

Členovia komisie upravovali niektoré položky v návrhu, vedúca OŠMaŠ to predloží 

v upravenej podobe v zmysle tejto diskusie.  

 

Komisia prijala k návrhu uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a  Návrh na opravy školských budov v školskom roku 2023/2024 a  uznesením č. 

7/2024 – KMŠaV  s ú h l a s í  s predloženým Návrhom na opravy školských budov 

v školskom roku 2023/2024 v zmysle diskusie.  

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 6/ 

Rôzne 

 

1. PaedDr. Orságová – uviedla, že na poslednom zasadnutí mestského zastupiteľstva sa 

otvorila aj téma školských areálov a poslala členom komisie prehľad o aktuálnom stave 

a potrebách základných škôl na vybavenie školských športových areálov (Príloha č.6). 

 

2. PaedDr. Orságová - informovala o možnosti vytvorenia bilingválnych tried v základných 

školách. Dve základné školy majú záujem vytvoriť takého triedy – pošle členom komisie 

dodatočne bližšie informácie. 

 

3. PaedDr. Orságová – informovala, že v rámci zaistenia bezpečného prostredia v školách by 

chcela dať preškoliť učiteľov a riaditeľov materských a základných škôl. Zúčastnila sa 



jedného takéhoto školenia, kde sa účastníci aktívne oboznamovali s metódami, formami, 

spôsobmi obrany a zvládanie rizika v prípade nebezpečenstva. Realizuje to certifikovaná 

česká firma, je to niekoľkohodinový kurz. Poplatok je 2 000 €, ale v tomto prípade to platil 

súkromný sponzor. 

 

4. Doc. PhDr. Welnitzová, PhD. – informovala členov komisie o výsledku zisťovania záujmu 

o materskú školu v lokalite Kynek – záujem je o materskú školu pre 31 detí rôzneho veku, 

preto by sa malo v tejto situácii niečo podniknúť.  

RNDr. Rácová – prezentovala ďalšiu žiadosť o vydanie súhlasu so zriadením súkromnej 

materskej školy v mestskej časti Mlynárce na Kameneckej ulici, ktorú preložila Ing. Nina 

Krbúšik Sládečková (Príloha č.7). Vyzvala na posúdenie vydania súhlasu, nakoľko aj 

developer výstavby bytových jednotiek má zahrnutú v pláne výstavbu materskej školy ako 

súčasť občianskej vybavenosti. 

PaedDr. Orságová – podotkla, že demografický vývoj nám začína klesať, preto je to potrebné 

zvážiť. 

 

Členovia rokovali o zámere predkladateľky žiadosti, lokalite, možných develoroperoch 

a prijali k žiadosti uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a  žiadosť Ing. Niny Krbúšik Sládečkovej o zriadenie materskej školy v mestskej 

časti Mlynárce na Kameneckej ulici, uznesením č. 8/2024 – KMŠaV  o d p o r ú č a   Odboru 

školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre  v y h o v i e ť  žiadosti Ing. Niny Krbúšik 

Sládečkovej o zriadenie materskej školy v mestskej časti Mlynárce na Kameneckej ulici  

a  v y d a ť   súhlasné stanovisko. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

5. RNDr. Rácová – informovala, že na zasadnutí mestského zastupiteľstva sa prerokovával 

návrh časti poslancov na odpredaj budovy bývalej Základnej školy na Levickej ulici. Komisia 

tento zámer už prerokovala na svojom zasadnutí 4.10.2023 a prijala k tomu Uznesenie 

č.38/2023-KMŠaV, v ktorom odporúčala OŠMaŠ pripraviť návrh na využitie týchto 

priestorov. OŠMaŠ v spolupráci so ZŠ Fatranská prejavil záujem o túto budovu, v ktorej by 

vzhľadom na nadmerne vysoké náklady na prevádzku budovy boli premiestnení žiaci 1.stupňa 

z elokovaného pracoviska školy v Janíkovciach. Preto bude potrebné trvať na zachovaní tejto 

budovy pre potreby školstva a dať ju do správy ZŠ Fatranská. 

 

Následne komisia prijala uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a  zámer na odpredaj budovy bývalej Základnej školy Levická predložený na 

zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Nitre a uznesením č. 9/2024 – KMŠaV  t r v á  na 

platnosti Uznesenia č.38/2023 – KMŠaV, v ktorom odporúča Odboru školstva, mládeže 

a športu Mestského úradu v Nitre pripraviť návrh na využitie priestorov bývalej Základnej 

školy Levická pre potreby materských a základných škôl Mesta Nitry.  

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 7/ 

Diskusia 

Nikto z členov komisie nemal samostatný diskusný príspevok. 



K bodu 8/ 

Záver 

RNDr. Rácová  - poďakovala sa prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 

 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 20.3.2024  

 

 

Uznesenie č.3/2024 – KMŠaV 
   

K bodu: 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie   

p r e r o k o v a l a   

žiadosť spoločnosti AZET SERVIS, s. r. o.  o zriadenie základnej školy a jej súčastí  

v Párovských Hájoch, resp. Kyneku 

o d p o r ú č a    

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre   

v y h o v i e ť   

žiadosti spoločnosti AZET SERVIS, s. r. o.  o zriadenie základnej školy a jej súčastí  

v Párovských Hájoch, resp. Kyneku a 

v y d a ť    

súhlasné stanovisko. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 20.3.2024  

 

 

Uznesenie č.4/2024 – KMŠaV 
   

K bodu: 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie   

p r e r o k o v a l a   

Informatívnu správu o stave projektu Planet Youth 

o d p o r ú č a    

doplniť  Informatívnu správu o stave projektu Planet Youth v zmysle diskusie o ďalšie 

informácie (Mgr. Špoták) a stanovisko základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Mesta Nitry (PaedDr. Orságová).  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 20.3.2024  

 

 

Uznesenie č.5/2024 – KMŠaV 
   

K bodu: 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie   

p r e r o k o v a l a   

požiadavku Ing. Jarmily Královej, PhD. zrealizovať opätovný prieskum záujmu 

o zriadenie materskej školy v lokalite Párovské Háje v zmysle uznesenia Mestského 

zastupiteľstva v Nitre 

o d p o r ú č a   

opäť zvolať stretnutie s obyvateľmi Párovských Hájov v kultúrnom dome dňa 

9.4.2024. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                       RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 20.3.2024  

 

 

Uznesenie č.6/2024 – KMŠaV 
   

K bodu: 4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie   

p r e r o k o v a l a   

Návrh na zmenu názvu bývalého Centra zdravia, Hydinárska 37, Nitra na Elokované 

pracovisko, Hydinárska 37, Nitra ako súčasť Základnej školy s materskou školou, Na 

Hôrke 30, Nitra 

n a v r h u j e   

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre 

z m e n i ť  

Uznesenie č.415/2023-MZ zo dňa 19.10.2023 v súlade s predloženým návrhom – 

zmeniť názov v uznesení -  Centrum zdravia, Hydinárska 37, Nitra na  Elokované 

pracovisko, Hydinárska 37, Nitra ako súčasť Základnej školy s materskou školou, Na 

Hôrke 30, Nitra. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                       RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 20.3.2024  

 

 

Uznesenie č.7/2024 – KMŠaV 
   

K bodu: 5/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie   

p r e r o k o v a l a   

Návrh na opravy školských budov v školskom roku 2023/2024 

s ú h l a s í   

s predloženým Návrhom na opravy školských budov v školskom roku 2023/2024 

v zmysle diskusie.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 20.3.2024  

 

 

Uznesenie č.8/2024 – KMŠaV 
   

K bodu: 6/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie   

p r e r o k o v a l a   

žiadosť Ing. Niny Krbúšik Sládečkovej o zriadenie materskej školy v mestskej časti 

Mlynárce na Kameneckej ulici 

o d p o r ú č a    

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre   

v y h o v i e ť   

žiadosti Ing. Niny Krbúšik Sládečkovej o zriadenie materskej školy v mestskej časti 

Mlynárce na Kameneckej ulici  a   

v y d a ť    

súhlasné stanovisko. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                        RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  


